

Title (en)
Immersion pipe

Title (de)
Tauchausguss

Title (fr)
Busette immmergée

Publication
EP 0822022 A2 19980204 (DE)

Application
EP 97250218 A 19970722

Priority
DE 19631566 A 19960729

Abstract (en)

The spout is intended for pouring liquid metal, in particular, steel from a vessel into a mould of a continuous casting installation. It consists of an approximately pipe-shaped top section and a bottom section with wide and narrow sides comprising: a) the bottom end of the top section (11) has a broadened zone (12) surrounding the top end of the bottom section (21); b) in the entry zone of the bottom section a seal (31) is located between the top and bottom sections; c) the bottom section is provided with a support (40) in its entry zone; d) fixing elements (50) engage with the support of the bottom section and join the latter to the top section.

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft einen Tauchausguß zum Ausgießen von flüssigem Metall, insbesondere Stahl aus einem Ausgießbehälter in eine Kokille einer Stranggießanlage, mit einem im wesentlichen rohrförmigen am Ausgießbehälter befestigbaren Oberteil und einem mündungsseitig im Vergleich zur Schmalseite eine deutlich größere Breitseite aufweisendes Unterteil. Erfindungsgemäß weist das Oberteil (11) am dem Unterteil (21) zugewandten Ende einen Eingangsbereich des Unterteils (21) umgreifende Aufweitung (12) auf, daß zwischen dem Eingangsbereich des Unterteils (21) und dem Oberteil (11) eine Dichtung (31) vorgesehen ist. Ferner besitzt das Unterteil (21) in seinem Eingangsbereich eine Abstützung (40) und an der Abstützung (40) des Unterteils (21) greifen Halteelemente (50) an, über die das Unterteil (21) mit dem Oberteil (11) verbindbar ist. <IMAGE>

IPC 1-7

B22D 41/50

IPC 8 full level

B22D 11/10 (2006.01); **B22D 41/50** (2006.01)

CPC (source: EP KR US)

B22D 11/10 (2013.01 - KR); **B22D 41/50** (2013.01 - EP US); **B22D 41/502** (2013.01 - EP KR US)

Cited by

DE19819114C1; US6279915B1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0822022 A2 19980204; EP 0822022 A3 20000216; EP 0822022 B1 20020522; AT E217824 T1 20020615; AU 2866897 A 19980212; AU 727845 B2 20010104; BR 9704133 A 19981222; CA 2211614 A1 19980129; CA 2211614 C 20020305; CN 1068262 C 20010711; CN 1174107 A 19980225; DE 59707313 D1 20020627; DK 0822022 T3 20020617; ES 2173382 T3 20021016; JP 3011679 B2 20000221; JP H1085912 A 19980407; KR 100299717 B1 20011122; KR 980008394 A 19980430; RU 2153952 C2 20000810; TR 199700707 A2 19980221; US 5958280 A 19990928; ZA 976391 B 19990120

DOCDB simple family (application)

EP 97250218 A 19970722; AT 97250218 T 19970722; AU 2866897 A 19970716; BR 9704133 A 19970729; CA 2211614 A 19970728; CN 97114782 A 19970728; DE 59707313 T 19970722; DK 97250218 T 19970722; ES 97250218 T 19970722; JP 21602997 A 19970725; KR 19970035814 A 19970729; RU 97112636 A 19970728; TR 9700707 A 19970729; US 92562497 A 19970909; ZA 976391 A 19970718